NEURČITÉ ČÍSLOVKY

Neurčité číslovky vyjadřují malé nebo velké množství. U obou případů je třeba vzít v potaz (ne)počitatelnost podstatných jmen (viz předchozí téma).
K vyjádření malého množství (trochu, nějaké, pár, málo) použijeme neurčité číslovky:
· a few – pro množné číslo podstatných jmen počitatelných

          	→ There are a few apples on the table. – Na stole je pár jablek. 
→ Have you got a few coins? – (Ne)máš pár mincí? 

· a little – pro podstatná jména nepočitatelná

→ I’ve only got a little money. – Mám jen trochu peněz.
→ Have you got a little milk? – Máte trochu mléka?

[bookmark: _GoBack]Pro vyjádření většího množství (hodně) používáme následující neurčité číslovky:
· a lot – v kladných větách (v hovorové angličtině též „lots of“) pro množné číslo 
          podstatných jmen počitatelných a pro podstatná jména nepočitatelná

→ There are a lot (lots) of oranges on the table. 
→ I’ve got a lot (lots) of hair.
!  „a lot” můžeme též použít na konci věty bez „of“ jako příslovce (hodně, moc)
	→ He likes you a lot. – Má tě moc rád.e He likes you a lot. 

· many – v záporných a tázacích větách pro množné číslo podstatných jmen    
              počitatelných

	→ Are there many fish in the pond?
	→ Have you got many friends?

· much –  v záporných a tázacích větách pro podstatná jména nepočitatelná

→ Have you got much time today?
→ Is there much milk in the fridge? 




